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Zápisnica zo zasadnutia Komisie životného prostredia, energetiky, bezpečnosti 
a cestovného ruchu pri Mestskom zastupiteľstve  

v Spišskej Novej Vsi konaného 4. 5. 2023 
 
Trvanie:    15.00 – 17.00 hod. 
Miesto zasadnutia:  malá zasadačka Mestského úradu, Štefánikovo nám. 1, SNV 
Prítomní:  Mgr. Peter Bednár, JUDr. Ing. Igor Geletka, Mgr. Ľubica 

Bednárová, Ing. Jozef Perháč, Ing. Anna Marhefková, Ing. 
Ladislav Lučivjanský, Ing. Peter Hamrák, Ing. Štefan Pohly, 
Michaela Kriváňová, MA, Ing. Jana Barbuščáková 

 Ospravedlnení:    Ing. Branislav Rusiňák, Oliver Buza, Mgr. Ľubomír Chroust  
 
Program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie zasadnutia 
2. Predstavenie členov komisie 
3. Náplň činnosti komisie, návrh spôsobu rokovania 
4. Pripravované projekty a ich vplyv na životné prostredie 
5. Aktuálna bezpečnostná situácia v meste 
6. Príprava na turistickú sezónu 2023 
7. Diskusia 
8. Záver 

 
Prerokované:  
 
K bodu 1: 
Mgr. Bednár 

- otvoril zasadnutie, privítal prítomných a oboznámil ich s programom zasadnutia. 
 
K bodu 2: 
Mgr. Bednár  

- vyzval prítomných aby sa v skratke predstavili: 

 Mgr. Peter Bednár – poslanec v mestskom zastupiteľstve, podniká v oblasti cestovného 
ruchu, 

 Mgr. Ľubica Bednárová – pracuje na Okresnom úrade - Životné prostredie, na úseku 
odpadového hospodárstva, 

 Ing. Anna Marhefková – podniká v oblasti cestovného ruchu, 

 Michaela Kriváňová, MA – riaditeľka Oblastnej organizácie cestovného ruchu Slovenský 
raj & Spiš, 

 Ing. Jana Barbuščáková – pracuje na referáte CR a zahraničných vzťahov na MsÚ 
v Spišskej Novej Vsi,  

 Ing. Ladislav Lučivjanský – hydrogeológ s niekoľkoročnými skúsenosťami z oblasti 
životného prostredia, ktorý sa zaujíma aj o geotermálne zdroje, 

 Ing. Jozef Perháč – lesný inžinier, konateľ spoločnosti Lesy mesta SNV, 

 JUDr. Ing. Igor Geletka – stavebný inžinier s dlhoročnou praxou aj v oblasti energetiky, 

 Ing. Peter Hamrák – vedúci oddelenia komunálneho servisu MsÚ v Spišskej Novej Vsi, 

 Ing. Štefan Pohly – vedúci oddelenia vnútornej správy MsÚ v Spišskej Novej Vsi.  
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K bodu 3, 5: 
Mgr. Bednár  

- sa vyjadril, že verí, že komisia bude fungovať, bude mať význam a prinesie výsledky,  
- navrhol členom, aby sa komisia stretla raz štvrťročne, 
- vyzval prítomných aby navrhli témy stretnutí, zdôraznil, že privíta každý návrh, nápad, ... 

 
Ing. Hamrák 

- navrhol aby sa plán stretnutí komisie prispôsobil plánu Komisie výstavby, nakoľko táto 
komisia úzko súvisí s Komisiou životného prostredia, energetiky, bezpečnosti a CR.  

 
Mgr. Bednár  

- potvrdil, že určite bude v kontakte s predsedom Komisie výstavby ohľadom spoločných 
tém pre rokovanie na komisii, 

- opýtal sa členov komisie na ich záujem zúčastňovať sa aj rokovaní na tému cestovného 
ruchu.   

 
Ing. Lučivjanský  

- vzhľadom na široký záber tejto komisie, navrhol aby každé zasadnutie komisie bolo 
venované jednej téme a najbližšie by to mohlo byť na tému bezpečnosť.  

 
Mgr. Bednárová  

- súhlasila s p. Lučivjanským, aj z jej pohľadu je treba akútne riešiť bezpečnosť. 
    
Mgr. Bednár  

- potvrdil, že sa osobne stretne s náčelníkom MsP, 
- spolu pripravia podklady na ďalšie rokovanie, tie pošle dopredu členom komisie na 

preštudovanie, prípadne na doplnenie, 
- na najbližšom stretnutí komisie, ktoré plánuje zvolať koncom júna, sa to potom bude 

riešiť.   
 
K bodu 4: 
Mgr. Bednár 

- poznamenal, že je rád, že členkou komisie je aj p. Bednárová, ktorá sa venuje na 
Okresnom úrade práve problematike odpadového hospodárstva, 

- je si vedomý toho, že aj táto téma je aktuálna a je potrebné sa jej venovať. 
 
Ing. Hamrák 

- uviedol, že zmluva so spoločnosťou Brantner Nova s. r. o., ktorá je aktuálne vysúťažená 
na odvoz odpadu, je platná do roku 2024, resp. pokiaľ sa minú financie, 

- upozornil tiež na skutočnosť, že od 1. 1. 2024 bude platiť zákaz uskladovania 
netriedeného odpadu, 

- Oddelenie komunálneho servisu MsÚ už pripravuje podklady na novú verejnú súťaž, na 
výber nového dodávateľa na odvoz odpadu,  

- poznamenal aj to, že ide o náročný proces, nakoľko podmienky sa veľmi často a rýchlo 
menia, bude k príprave prizvaný aj konzultant z oboru odpadové hospodárstvo. 

 
Mgr. Bednár 

- upozornil na skutočnosť, že na referáte životného prostredia MsÚ v SNV pracuje iba 
jedna pracovníčka, ako príklad uviedol mesto Poprad, kde ich pracuje 5, 

- zdôraznil potrebu personálne posilniť tento referát,  
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- zaujímal sa, či je možné nahliadnuť do agendy tohto referátu. 
 
Ing. Perháč 

- zaujímal sa o možnosť požiadať spoločnosť – dodávateľa služby, aby v rámci svojho 
fungovania mohla žiadať aj o grant a tiež o možnosť vytvoriť mestskú organizáciu, ktorá 
by zabezpečovala túto službu. 

 
Ing. Pohly 

- uviedol, že ak budú fungovať cez granty, nemôžu vykazovať zisk. 
 
Ing. Hamrák 

- poznamenal, že vytvorenie vlastnej firmy na odpadové hospodárstvo je dlhodobý 
proces, vzniká tu aj riziko s cenou za uskladnenie odpadu, s lokalitou uskladnenia.  

 
Mgr. Bednár 

- navrhol, aby témou jesenného stretnutia komisie bolo práve odpadové hospodárstvo.  
 

Mgr. Bednárová  
- upozornila na potrebu venovať sa aj mestskej zeleni, výrubu stromov, 
- navrhla personálne posilniť oddelenie ďalším zamestnancom, ktorý by sa venoval 

krajinnému inžinierstvu – náhradnej výsadbe, starostlivosti o zeleň.  
 
Ing. Hamrák 

- súhlasil s p. Bednárovou a potvrdil, že naozaj je potrebný ďalší zamestnanec, ktorý by 
mal viac času venovať sa tejto problematike, sledovať výzvy, podávať žiadosti o granty, 

- potvrdil aj to, že už to riešil s p. primátorom a má predbežný prísľub na obsadenie tejto 
pozície. 

 
Mgr. Bednár 

- zaujímal sa o šetriace opatrenia zavedené v oblasti energetiky. 
 
Ing. Pohly 

- informoval, že spoločnosť Emkobel prijala zamestnanca, ktorý sa venuje tejto 
problematike, robia sa analýzy, vyhodnotenia, evidencia faktúr,  

- školy dostali za úlohu vypracovať plán sporenia, zapájajú sa do rôznych výziev v oblasti 
ekológie, do projektov zelené školy, 

- danej problematike sa mesto venuje, rieši, nie všetko je zverejnené, mesto ma cca 80 
odberných miest. 

 
JUDr. Ing. Geletka 

- poznamenal, že tok informácií medzi zúčastnenými stranami je nedostatočný. 
 
Ing. Lučivjanský  

- navrhol efektívnejšie využívať zrážkovú vodu, príp. tepelné čerpadlá. 
 
Mgr. Bednár 

- upozornil na potrebu vytvoriť na MsÚ referát energetiky, 
- navrhol zmeniť manažment zadržiavania vody, 
- opýtal sa na analýzu na zmenu klímy a jej dopad na mesto. 
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Ing. Pohly 
- analýza je zverejnená na webe mesta pod názvom Rozvojové dokumenty mesta v oblasti 

adaptačných opatrení na zmenu klímy: 
https://spisskanovaves.eu/storage/app/media/Projekty/2021/SMART%20CITY/priloha-c-11-
rozvojove-dokumenty-mesta-v-oblasti-adaptacnych-opatreni-na-zmenu-klimy.pdf 

 
K bodu 6: 
Mgr. Bednár 

- vyzval riaditeľku OOCR Slovenský raj & Spiš M. Kriváňovú a J. Barbuščákovú z referátu 
CR, aby v skratke oboznámili prítomných so svojimi aktivitami. 

 
Ing. Barbuščáková 

- referát CR a zahraničných vzťahov sa venuje prezentácii a propagácii mesta počas celého 
roka formou účasti na výstavách CR, wokshopoch, prezentáciách doma aj v zahraničí, 
inzerciou v printových médiách, v rámci spolupráce s médiami pravidelne informuje o 
aktivitách v TV Redute, každý týždeň posiela newsletter – prehľad podujatí v meste a 
okolí, 

- počas celého roka aktualizuje web stránku visit.spisskanovaves.eu 
a www.slovenskyraj.eu, spravuje FB TIC,  

- návštevníci mesta majú v TIC bezplatne k dispozícii tlačené propagačné materiály, 
sprievodcov, mapy, ..., ktorých prípravu, tlač zabezpečuje referát CR, 

- spolupracuje s Mestským kultúrnym centrom pri príprave akcií v meste (večerné 
koncerty z veže, Spišský trh, Festival Živé sochy, Dni mesta a Trh ľudových remesiel, ...), 

- zapája sa do celoslovenských kampaní a podujatí: Medzinárodný deň sprievodcov, 
Svetový deň cestovného ruchu, ..., 

- pri svojich aktivitách úzko spolupracuje s OOCR Slovenský raj & Spiš, 
- v spolupráci s rímskokatolíckou farnosťou v SNV pripravuje sprístupnenie farského 

kostola Nanebovzatia Panny Márie pre verejnosť počas letných mesiacov, ... 
 

p. Kriváňová 
- OOCR Slovenský raj & Spiš je organizáciou destinačného manažmentu v území Slovenský 

raj & Spiš vymedzeného katastrálnym územím 13tich obcí, s cieľom podpory rozvoja  CR 
na danom území, 

- je členom krajskej organizácie CR Košice Región Turizmus, 
- zostavuje a realizuje program rozvoja CR, vychádza z vlastných analýz, mapuje produkty, 

služby, aktivity v spolupráci s členmi aj zástupcami odbornej verejnosti, 
- v spolupráci s mestom SNV zabezpečuje marketingové a propagačné aktivity CR, 
- spracúva projekty rozvoja CR, podáva žiadosti o ich finančnú podporu, realizuje 

podporené projekty, 
- aktualizuje cyklomapy, obnovuje značenie cyklotrás v cykloregióne Slovenský raj & Spiš,  
- zabezpečuje letný turistický bus, 
- v spolupráci s mestom SNV a Centrom voľného času Adam organizuje horský 

cyklomaratón Spišských 333 EXTREME ( v lete 2023 to bude už 11. ročník), ... 
- na celú agendu organizácie je sama, všetko je to o jednom človeku, v prípade záujmu 

členov veľmi rada poskytne informácie aj k ďalším aktivitám OOCR Slovenský raj & Spiš.  
 

Mgr. Bednár 
- navrhol prítomným témy, ktorým by sa chcel v rámci CR venovať na ďalších stretnutiach 

komisie, a to: zvýšenie turistickej dane a čierne ubytovanie v meste SNV. 
 

https://spisskanovaves.eu/storage/app/media/Projekty/2021/SMART%20CITY/priloha-c-11-rozvojove-dokumenty-mesta-v-oblasti-adaptacnych-opatreni-na-zmenu-klimy.pdf
https://spisskanovaves.eu/storage/app/media/Projekty/2021/SMART%20CITY/priloha-c-11-rozvojove-dokumenty-mesta-v-oblasti-adaptacnych-opatreni-na-zmenu-klimy.pdf
http://www.slovenskyraj.eu/
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K bodu 7: 
Mgr. Bednár 

- v rámci diskusie zhrnul dnešné stretnutie do niekoľkých bodov: 

 najbližšie zasadnutie komisie chce zvolať ešte pred letom, navrhol koniec júna, 
témou stretnutia bude bezpečnosť, 

 stretne sa s náčelníkom MsP, zástupcom štátnej polície, 

 členov komisie oboznámi s výsledkami zo stretnutí, 

 témou zasadnutia komisie na jeseň bude odpadové hospodárstvo, 

 zdôraznil, že je otvorený každému návrhu na prerokovanie, 

 chce sa venovať aj vizuálnemu smogu v meste a okolí,  

 zdôraznil potrebu riešiť parkovaciu politiku v meste, ... 
 
 
K bodu 8:  
Mgr. Bednár 

- poďakoval všetkým prítomným za účasť. 
 

                             Mgr. Peter Bednár  
                                                                                              predseda komisie  
 
 
 
 
Zapísala: Ing. Jana Barbuščáková 
 
 


